
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 2. september 2015 stillet følgende 

spørgsmål nr. 125 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Flemming Møller Mortensen (S). 

 

Spørgsmål nr. 125:  

”Vil ministeren vurdere, om sagen med ambulanceudbuddet i Region Syddanmark 

bør give anledning til, at man justerer lovgivningen for udbud for at undgå lignende 

situationer i fremtiden?” 

 

Svar: 

Til brug for min besvarelse af spørgsmålet har ministeriet anmodet Erhvervs- og 

Vækstministeriet om bidrag.  

 

Erhvervs- og vækstministeren har på den baggrund oplyst følgende: 

 

”Regeringen forventer, i den kommende folketingssamling, at fremsætte forslag til 

udbudslov, som skal implementere det nye EU-udbudsdirektiv (2014/24/EU). Lov-

forslaget skal gøre det nemmere og billigere for det offentlige at sende opgaver i ud-

bud og for virksomheder at byde ind samt understøtte fleksibilitet i forbindelse med 

udbud. Det konkrete forslag vil være baseret på et forslag til en dansk udbudslov, der 

er udarbejdet af et bredt sammensat, enigt udbudslovsudvalg.   

 

Jeg forstår spørgsmålet således, at det ønskes oplyst, om der fremadrettet i udbuds-

reglerne, herunder udbudsloven, planlægges etableret mekanismer, der sikrer, at den 

valgte leverandør er i stand til at gennemføre den udbudte opgave.  

 

Det kan i den forbindelse oplyses, at de ordregivende myndigheder allerede efter 

gældende ret har mulighed for at stille krav til de potentielle leverandørers kapacitet. 

Regeringen vil lægge op til, at dette videreføres med det kommende lovforslag til en 

dansk udbudslov. Forslaget forventes som følge af direktivet desuden at indeholde en 

pligt for det offentlige til at foretage en effektiv kontrol med oplysningerne i tilbud-

dene for så vidt angår den vindende tilbudsgiver, så der opnås ekstra sikkerhed for, at 

virksomhederne lever op til de stillede krav.” 

 

Jeg kan henholde mig til det af erhvervs- og vækstministeren oplyste. 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Sophie Løhde      /      Tove Kjeldsen 
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